
ΕΡΩΤΗΣΗ

Αθήνα, 04/08/2021

Του: Κυριάκου Βελόπουλου, Προέδρου Κόμματος, Βουλευτή Λάρισας

ΠΡΟΣ: Τον κ. Υπουργό Εθνικής Άμυνας

ΘΕΜΑ: «Υψηλή η δαπάνη για τα ανταλλακτικά των ελικοπτέρων “Kiowa”, χωρίς
να μπορεί παρ’ όλα αυτά να εμπλακεί σε επιχειρήσεις μεγάλος αριθμός
αυτών»

Κύριε Υπουργέ,

Όπως πληροφορηθήκαμε  από δημοσιογραφικές  πηγές,  τελεί  υπό  έγκριση  πρόγραμμα
προμήθειας ύψους 34 εκατομμυρίων ευρώ για ανταλλακτικά των ελικοπτέρων «Kiowa», με
πολύ πιθανή την προοπτική το εν λόγω κόστος να ανέλθει μέχρι και στα 350 εκατομμύρια
ευρώ,  προκειμένου να καταστεί  δυνατή η  επιχειρησιακή αξιοποίηση 30 εξ’  αυτών των
ελικοπτέρων.  Ως  γνωστόν,  το  επιχειρησιακό  «ατού»  αυτών  των  ελικοπτέρων  είναι  η
καινοτόμος μέθοδος ανίχνευσης και αντιμετώπισης εισβολής οποιασδήποτε μορφής, βάσει
ενός συστήματός τους, που μπορεί να καταγράφει κινήσεις επιτιθέμενων, ακόμα και σε
συνθήκες  νυκτερινού  σκότους.  Λαμβάνοντας,  όμως,  υπόψη μας  ότι,  πέραν  αυτού του
πλεονεκτήματος,  τα εν λόγω ελικόπτερα δεν έχουν κάποιο άλλο εξαιρετικό προσόν σε
σύγκριση με τα υπόλοιπα,  προκαλείται το εύλογο ερώτημα, σχετικά με τους λόγους για
τους οποίους δεν επιλέχθηκε μια άλλη περισσότερη οικονομικότερη και δραστικότερη λύση
ιπτάμενου οπλικού συστήματος με δυνατότητα προηγμένης ανίχνευσης των επιτιθέμενων
δυνάμεων, δυνατότητα που παρέχεται από τα «drones», τα οποία θα ήταν σε θέση να
παράσχουν  το  ίδιο  έργο,  επίσης  σε  συνθήκες  επίσης  νυχτερινού  σκότους  και  σε
μεγαλύτερο εύρος μετώπου, αφού το  πολύ μικρότερο  κόστος τους  θα εξασφάλιζε  την
επιχειρησιακή εμπλοκή περισσότερων μονάδων τέτοιων πτητικών τηλεκατευθυνόμενων
σκαφών «drones». Η σκοπιμότητα που εξυπηρετείται με την τεράστια αυτή σπατάλη των
χρημάτων του  ελληνικού  λαού αποτελεί  ένα  παράλληλο,  φλέγον ερώτημα,  που χρήζει
εξίσου απάντησης από την αρμόδια πολιτική ηγεσία.

Με δεδομένα όλα τα παραπάνω,

Ερωτάται ο κ. Υπουργός:

1. Ποιοι είναι οι λόγοι για τους οποίους προκρίθηκε η ως άνω τόσο υψηλή δαπάνη για την
δυνατότητα  επιχειρησιακής  εμπλοκής  ελάχιστων  ελικοπτέρων  “Kiowa”,  των  οποίων  το
επιχειρησιακό πλεονέκτημα είναι η ανίχνευση ακόμα και σε συνθήκες σκότους, την ώρα
που  το  ίδιο  επιχειρησιακό  πλεονέκτημα  μπορούν  να  παρέχουν  πολυαριθμότερα
τηλεκατευθυνόμενα αεροσκάφη «drones», με μικρότερο αν όχι ίσο κόστος προμήθειας;
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2.  Έχει ήδη δρομολογηθεί προς έγκριση δαπάνη ύψους 350 εκατομμυρίων ευρώ ή άλλου
ποσού για την περεταίρω προμήθεια ανταλλακτικών ή εξειδικευμένου εξοπλισμού υπέρ
των ανωτέρω ελικοπτέρων  “Kiowa”;  Αν  ναι,  πόσα  ελικόπτερα  του  εν  λόγω τύπου  θα
καταστούν  αξιόμαχα  με  αυτήν  την  δαπάνη  και  πότε  προβλέπεται  η  έξοδός  τους  στο
επιχειρησιακό πεδίο,  δεδομένων των κρίσιμων συγκυριών για την άμυνα της πατρίδας
μας;

Ο ερωτών Βουλευτής

ΒΕΛΟΠΟΥΛΟΣ ΚΥΡΙΑΚΟΣ
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